
 

 Consell de Barri del Gòtic  
 
 

Data: 27/02/2024 

Lloc:  Centre Cívic Pati Llimona 

Hora:  18.30 

Assistents: 

Presidenta:  

Albert Batlle Bastardas 

Consellers: 

Alberto Álvarez Pérez (Barcelona en comú), Sonia Beltrán Dey (PSC), María Ángeles Cisneros Horrillo 
(PSC), Antonio Juan López Saez (PP), Alba Segura Gomilla (ERC), Esther Miralles Ripoll (ERC), Muriel 
Genoveva Sánchez Guy (Junts per Catalunya - Trias per Barcelona), Raquel Viejo Sobera (Barcelona 
en comú), Joseph Nereus Andal Panapanaan  (Barcelona en comú) 

Serveis, equipaments, tècnics o ponents:  

Vicepresidenta, Gerent del Districte de Ciutat Vella, Democràcia Activa 

Assistents representants d’entitats: 

Nombre d'entitats: 14  

Veïnat a títol individual:  

Nombre total: 36 

- Dones: 15 

- Homes: 11 

- Altres: 1 

- NS/NC: 9   

Ordre del dia: 

1. Processos participatius. Votacions nova Comissió de Seguiment i Vice-Presidència. 

2. Punt Informatiu 

3. Mesures en la fase d’activació del protocol d’emergència per la sequera  

4. Torn obert de preguntes

Desenvolupament de la sessió: 
Aquí podeu consultar la informació dels temes exposats 

 

 

 

Acta de: 



 

El regidor obre un primer torn obert de preguntes i respostes: 

Exposició demanda o pregunta Resposta regidor  

Martí, veí i membre de l’associació de Veïns i Veïns del barri Gòtic i 
del col·lectiu d’habitatge Resistim al Gòtic. 
Demana aclariment sobre un cas de desnonament d’una veïna que 
ara resideix en un hotel a l’espera de la concessió d'un habitatge per 
a persones grans.  
També, demana conèixer si hi ha actuacions a finca abandonada al 
carrer dels Cecs de la Boqueria (els felipons) i quina és la visió sobre 
el model de ciutat en relació amb la crisi per sequera.  
 

Assenyala que el gerent facilitarà els detalls sobre la veïna 
desnonada del carrer dels Boters, així també de la situació de 
l’immoble del carrer dels Cecs de la Boqueria.  
Quant a les consideracions sobre la sequera, remarca aquesta no és 
una competència eminentment municipal i que les atribucions de 
l’Ajuntament són molt limitades. A més d'això, assenyala que en 
relació amb els pisos turístics l’Ajuntament té poques competències, 
però que la legislació actual es pot modificar. 
Per altra banda, informa que continuarà parlant amb la SAREB 
perquè aquesta cedeixi més habitatges a l’Ajuntament i es puguin 
atorgar en règim de lloguer social. No obstant això, remarca que, 
darrerament, ha advocat en públic perquè tots els actius passin a les 
administracions de proximitat, és a dir, fonamentalment, als 
ajuntaments o, en alguns casos, a la Generalitat.  

Mariona, veïna i membre del col·lectiu d’habitatge Resistim al Gòtic. 
Vol assabentar-se d’un desnonament programat pel mes d’abril de 
veïna amb cinc menors la qual resideix en habitatge del carrer del 
Vidre propietat de la Societat per a la gestió d'Actius procedents de la 
Reestructuració Bancària (SAREB ). A més, expressa queixa sobre el 
turisme i el medi ambient. 
Laura i Montse, veïna del carrer Lledó. 
Informen d’incidències de convivència al carrer Lledó. 

Assevera que n’està assabentat, però que des de les forces policials 
s’hi està actuant mitjançant la identificació de persones i 
l’endegament d'un tràmit judicial per l’ocupació.  
No obstant això, especifica que existeix un problema perquè no 
consta cap persona hereva de propietat. Dit en altres paraules, hi ha 
una herència intestada, la qual cosa obligarà, més endavant, al 
Departament de Justícia a determinar el futur d’aquesta propietat. 
Expressa que en cas que, finalment, es detectés tràfic de drogues o 
qualsevol actuació il·legal greu el Cos de Mossos d’Esquadra 
aleshores podrà demanar judicialment l’accés a la propietat.  

Irma, veïna i membre de Resistim al Gòtic. 
Denúncia situació d’assetjament immobiliari a dues unitats familiars 
d’una finca del carrer dels Escudellers. 
 

Pacta compromís en els acords. 
 

Esther, veïna de la Rambla. 
Expressa crítiques relatives al control dels estàndards d’estètica dels 
negocis, la neteja i els apartaments turístics. 

Dona a conèixer que s’està revisant el Pla d’Usos de Ciutat Vella el 
qual té efectes sobre la recollida d’escombraries o sobre el tipus de 
negocis que es poden establir al districte. En aquest sentit, transmet 
que té la previsió de portar aquesta revisió al Plenari al mes d’abril 
d’enguany.  

El regidor obre un segon torn obert de preguntes i respostes: 

Exposició demanda o pregunta Resposta regidor  

Andrés, veí. 
Comparteix percepció de degradació del barri i fa crítica sobre el 
servei de neteja.  

Dona part que s’està avaluant aquesta qüestió per, si convé, 
modificar el sistema de neteja en aquells carrers on es concentrin un 
gran nombre de màquines. 
Precisa que en relació amb solars o propietats abandonades, primer, 
cal esmerçar-se en localitzar a la propietat i, si no es troba ja es pot 
fer una execució subsidiària.  

Jofre, Agrupació Cultural folklòrica Barcelona. 
Formula demana sobre millorar de la il·luminació de la plaça de la 
Catedral 

Recorda que ja va abordar aquesta qüestió amb el president de 
l'entitat i que, fins i tot ha conversat amb responsable de la catedral 
per valorar millorar la il·luminació de la façana de l’edifici.  

Mary, veïna. 
Expressa un dubte i fa suggeriments relatius a reaprofitament de 
l’aigua. 

Informa que l’aigua freàtica ja s’utilitza per al rec i la neteja. A més, 
en ser un districte proper al mar hi ha una considerable quantitat 
d'aigua i part d’aquesta es deriva als districtes de muntanya els quals 
tenen poca aigua freàtica. 
D’altra part, manifesta que la mitjana de consum de les persones 
residents a la ciutat és de 160 litres quan el límit per persona i dia és 
de 200 litres. 
Quant a la mobilitat en bicicleta o qualsevol altre enginy cal que 
prevaldre el sentit comú. Així, reconeix que la senyalització sobre l’ús 
de la bicicleta ha estat desencertada. 
Pacta compromís en els acords: rec hotels. 

Lluís, veí i membre de l’Associació de Veïns del barri Gòtic. 
Exposa dubtes sobre el consum de l’aigua als hotels i fa 
consideracions sobre l’ús de la bicicleta. 

Borja, veí del passatge de la Pau. 
Es lamenta sobre l’aparcament i fa proposta per reduir les pintades a 
les parets.  

En relació amb l’Àrea Verda i les zones Descàrrega Urbana de 
Mercaderies (DUM), assenyala que recentment, amb força consens, 
s’ha fet una revisió que s’aplicarà a partir del mes d’octubre que 
millorarà la disponibilitat de l’aparcament.  



 

El regidor obre un tercer torn obert de preguntes i respostes: 

Exposició demanda o pregunta Resposta regidor  

Mateu, veí. 
Fa una consultes sobre l’edifici de Correus i l’estació de metro de 
Correus.  
Sol·licita al regidor suport en una qüestió amb la Federació 
d’associacions de Barna Centre. 
Per últim, demana actuació per eliminar el sensellarisme instal·lat a 
la muralla romana.  
 

Es remet a l’explicació que li donarà el gerent del districte de Ciutat 
Vella, Félix Ortega, sobre l’edifici de Correus.  
Expressa que la problemàtica del sensellarisme és una qüestió que li 
preocupa i, per això, recentment, s’ha reunit amb l’entitat Arrels. En 
aquest sentit, assenyala que Barcelona ha estat molt generosa en la 
gestió d’aquesta situació, però emfatitza que cal més 
corresponsabilitat d’altres d’administracions.  
Pacta compromisos en els acords: metro Correos i Barna Centre.  

Quim, veí. 
Desgrana consideracions sobre la mobilitat, especialment, en els 
carrers de vianants.  
 

 

Veïna. 
Demana consell en relació amb un narcopis als seu habitatge 

 

Sasha, carrer Lledó 
Expressa queixa sobre músics de carrer, neteja i demana un àrea per 
gossos 

Relatiu als músics de carrer, afirma que existeixen uns permisos per 
exercir. Malgrat això, reconeix que hi ha punts de tensió al barri i que 
s’està examinant si es poden fer canvis en l’ordenança. 
Pel que al comportament incívic dels propietaris de gossos, comunica 
que la nova ordenança de civisme recull un increment de les 
sancions, amb tot i amb això, sosté que apel·lar al civisme i el sentit 
comú.  

Resum d’acords: 
1. Votació a la candidatura de vicepresidència del Consell queda deserta i en la Comissió de 

Seguiment s’abordarà com el procediment per fer una nova votació en el Consell de Barri.  
2. Assignar que els serveis d’inspecció i els serveis socials esbrinin situació d’un possible cas 

d’assetjament immobiliari a dues unitats familiar d’una finca del carrer dels Escudellers.  
3. Indicar que els serveis d’inspecció indaguin quin tipus d’aigua empren els hotels de la plaça de la 

Catedral quan reguen les entrades d’accés als seus recintes. 
4. Demanar a Transports Metropolitans de Barcelona (TMB) quin ús tenen previst per l’estació 

tancada pròxima a l’edifici de Correos. Avinença a enraonar amb la Federació d’associacions de 
Barna Centre perquè valori estendre l’àrea d’influència de l’eix de dinamització comercial.  

 

 

 


